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مهندس سیدعلی صنیع خانی عزیز
مدیرعامل موسسه مردم نهاد همیاران رشد نازی آباد

رحلت مادر شهیدان گرانقدر صنیع خانی را به شما و همه بازماندگان محترم 
 تسلیت می گوییم. مادری که دو شهید وارسته و فرزندانی چون شما را 
 در دامانش پرورش داد و همین والاترین گواه در شخصیت والای اوست. 

 سفرش به بارگاه حق تعالی را به او شادباش و به بازماندگان محترم 
تعزیت می گوییم . ما را در اندوه خویش شریک بدانید.

دوستان و همکاران شما در موسسه همیاران رشد نازی آباد

گزارشگر ویژه سازمان ملل متحد: 
تحریم ایران نقض حقوق بشر است

آرمان ملی: گزارشگر ویژه سازمان ملل متحد با بیان 
اینکه به دولت آمریکا توصیه می کنم وضعیت اضطراری و 
تحریم ها علیه ایران را پایان دهد، گفت: از آمریکا می خواهم 
تحریم ها علیه مردم ایران را در زمینه های غذا، دارو، آب 
و بهداشت را متوقف کند. النا دوهان گفت:  من سفری به 
جمهوری اسلامی ایران داشتم که برای جمع آوری اطلاعات 
بی غرض و بی طرف برای شورای حقوق بشر بوده است. تمام 
اطلاعات بررسی و راستی آزمایی خواهد شد. وی ادامه داد: 
بعد از امضای برجام تمام تحریم های ثانویه برداشته شد و بعد 
از خروج آمریکا از برجام، تحریم ها علیه ایران دوباره بازگشت. 
دوهان اظهار داشت: کانادا هم تحریم های زیادی علیه 
بخش های اصلی ایران اعمال کرد. وی تاکید کرد:  تحریم های 
یکجانبه وضعیت حقوق انسانی را در ایران به خطر انداخته 
است، و به معشیت مردم و طبقه آسیب پذیر، آسیب زده است. 
این تحریم ها باعث مشکلات تبادل مالی و بانکی شده است 
و باعث شده دریافتی های ایران با مشکل مواجه شود و اتباع 
کشورهای دیگر هم با مشکل روبه رو شده اند. گزارشگر ویژه 
سازمان ملل متحد تاکید کرد: من می خواهم تا تحریم ها در 
مورد بیماری های خاص از جمله دیابت و بیماری پروانه ای 
برداشته شود و شرایط درمان برای این بیماران فراهم شود، 
من از همه بانک ها و شرکت ها و سازمان های بین المللی 
می خواهم که چارچوبی را در نظر بگیرند تا حقوق عادی 
مردم نقض نشود. وی در پاسخ به سوالی در مورد اینکه آیا 
این موارد توصیه شما در گزارش اخیرتان به آمریکایی ها 
بوده است؛ گفت: همان طور که گفتم به بحث تبعیت افراطی 
از تحریم ها بپردازیم. شرکت های خارجی تحریم ها را خیلی 
سفت و سخت انجام می دهند، باید شرکت ها و بانک ها فعال 
شوند و تحریم ها را لغو کنند چرا که به کشورها آسیب می زند.  
وی گفت: ما در بخش دولتی و غیردولتی صحبت های زیادی 
داشتم. من کارمند سازمان ملل نیستم اما با اینکه کارمند 
نیستم این حق را دارم در شورای حقوق بشر صحبت کنم و 
این مسائل را گزارش کنم و توجه جهان را به این مشکلات 
و مسائل تحریم شده جلب خواهم کرد؛ تحریم های هدفمند 
شورای امنیت برای ما هم بسیار تعجب آور است و متاسفانه 
سازو کارهای قانونی برای افرادی که در لیست تحریم ها قرار 
می گیرند وجود ندارد. گزارشگر ویژه سازمان ملل متحد با 
بیان اینکه جلسه ای که با کودکانی که از بیماری رنج می بردند 
داشتم از دردناک ترین جلسات بود، گفت: درمورد میزان 
خسارت نمی توام آمار بدهم اما دولت ها بهترین منبع هستند 
تا بتوانند بهترین آمار را بدهند. باید تاثیر این تحریم ها را 
بررسی و تحلیل کنم تا این موارد رفع شود. وی در پاسخ به 
سوال ایرنا درباره تاثیر منفی اقدامات قهرآمیز یکجانبه بر 
حق سلامت به خصوص بیماران خاص و اینکه آیا در گزارش 
خود خواهید گفت که این اقدامات جنایتی علیه حقوق بشر 
است، گفت: در مورد بحث جنایت علیه بشریت، من دادگاه 
عالی قضائی نیستم، اما معتقد هستم که این مورد نقض 
حقوق بشر است و کشورها باید به این اقدامات رسیدگی 
کنند. گزارشگر ویژه سازمان ملل متحد ادامه داد: من در مورد 
پانسمان های کودکان پروانه ای و کمبود آن، گزارش هایی را 
تهیه کردم و برخی از همکاران همراهی کردند اما در مورد 

تحریم ها دیدگاه افراد سیاسی است تا انسانی. 

چرا این همه خشونت؟

این روزها چند خبر پشت سر هم بازتاب پیدا کرده است. زورگیری در ملأعام 
از خانمی در شهریار که با تدبیر پلیس سریع شناسایی شدند و حتما مجازات هم 
خواهند شد و اتفاقی که دیروز در اداره اموال تملیکی بنیاد مستضعفان ایلام در 
قالب گروگانگیری افتاد و اخبار دیگری که راجع به موضوع خشونت منتشر می شود 
موضوع یادداشت پیش روست. اینکه آیا وضعیت خشونت در جامعه ما وضعیت 
نگران کننده ای است؟ اگر آمار ضرب و جرح پرونده هایی که فقط در پزشکی 
قانونی ثبت می شود یا به آنها مراجعه می کنند را نگاه کنیم، عدد حدودی 600 
هزار پرونده را تقریبا در سال های اخیر داشته ایم و پرونده سرقت که معمولا بیشتر 
از ضرب و جرح تشکیل می شود، بیشتر از همین جنس خشونت است. وقتی مالی 
را از فردی با زور یا غیره می گیریم به نوعی داریم خشونت را وارد می کنیم. در کنار 
اینها شاخص های دیگری مثل گرایش به موادمخدر صنعتی، مصرف مشروبات 
الکلی، آمار اختلالات روانی، آمار افسردگی و همه اینها نشان می دهد که هیچکس 
نمی تواند منکر افزایش خشونت یا وجود خشونت در جامعه باشد. حال این سوال 
مطرح می شود که چرا افراد با اعمال خشونت-  چه حق یا ناحق-  رفتار می کنند. 
از چگونگی رخداد حادثه ایلام بی اطلاعم و نمی دانم فردی که در اداره مذکور 
کار می کرده و تعلیق شده حق داشته یا نه ولی اینکه روش های خشونت آمیز و 
مخصوصا گروگانگیری با اسلحه و تیراندازی یا زورگیری با اسلحه و شمشیر و قمه 
و غیره را شاهدیم جزو روش های خشن است. یا وقتی با استفاده از اسید مبادرت 
به انتقام گیری می شود، نشان دهنده این است که گاهی مواقع به دلایل مختلف 
راه را برای گرفتن یا اثبات حقی که حتی از نظر شخص ممکن است حق باشد و از 
نظر دیگران ناحق ولی راهی که انتخاب می شود، راه مبتنی بر محور قانون نیست 
که این بسیار خطرناک است که هرکسی هر جایی که تشخیص داد بدون احترام به 
قانون روش خشونت آمیز را انتخاب کند تا بتواند تلافی کند، انتقام بگیرد و شاید از 
نظر خودش به حق خودش برسد.  تناقض در برخی تصمیم گیری ها، ناهماهنگی در 
برخی مدیریت ها، کاهش ارزش پول و دارایی، بیکاری، عدم تناسب بین درآمدها 
و هزینه ها و همه اینها فشار را مضاعف می کند. کشوری که دارای این همه منابع، 
ظرفیت های بالفعل و بالقوه و موقعیت ژئوپلیتیکی خاص برای اینکه مردم در رفاه 
کامل زندگی کنند را دارد اما امروز شرایطی را تجربه می کند که شایسته آن نیست 
و نه باید وضعیت اقتصادی اینگونه باشد که برای یک شانه تخم مرغ 90 هزار تومان 
پرداخت کنند یا برای یک روغن یا یک کیلو مرغ اعدادی باورنکردنی. طبیعی است 
که اینها فشارها را مضاعف می کند. هر زمانی که پیش آمده از اینکه دوران حساسی 
است سخن گفته ایم. نمی گوییم ماکارونی، میوه، مرغ و گوشت نخورید اما سوال 
این است که چرا باید برخی اقلام به علت گرانی از سبد خانوار حذف شود؟ همه اینها 
به من به عنوان یک شهروند فشار می آورد. آنها که مهارت تاب آوری را بالایی دارند 
و می توانند خشم شان را کنترل کنند و به راه های قانونی متوسل شوند یا مراحل 
قانونی را طی کنند، ممکن است در گام اول خشونت را به این شکل نشان دهند 
ولی آنها هم یک جایی از کوره در می روند؟ هشداری که برگرفته از نحوه مدیریت 
حوزه های اقتصاد، اجتماعی، فرهنگی و غیره می تواند باشد. می خواهم بگویم که 
وقتی خشونت را مشهودتر می بینیم، روی افکار عمومی تاثیر می گذارد و حتی 
می تواند منجر به یادگیری و تکرار این رفتار توسط دیگران باشد. ما همین موضوع 
را در مورد اقدام به خودکشی هم داریم. یکی از راه های گسترش خشونت، یادگیری 
روش های اعمال خشونت توسط دیگران است لذا انتظار این است که مسئولان 
عزیز که حتما دغدغه رفاه مردم و سلامت همه جانبه از جمله سلامت اجتماعی و 
روانی مردم را دارند، تدبیر مناسب تری را انجام دهند تا نگرانی ها و دغدغه ها برای 
مردم، مردمی که بیش از 40 سال پای این انقلاب بودند و ایستادند و از جان و مال 
خود مایه گذاشته و برادری شان را ثابت کردند، انتظار دارند که سفره شان پررنگ تر 
و کیفیتی بهتر داشته باشد و دغدغه شان کمتر شود. امیدوارم که برای این حوزه 

تدابیر اثربخشی که درزندگی مردم آثار آن دیده شود. 

در آخر ماست ترش بود

سرعت اینترنت کند نیست

رویکرد جدید امارات و ایران 

ظرفیت های خوبی وجود دارد که ایران و امارات 
اقدام به گسترش روابط خود و تلاش برای حل برخی 
از پرونده ها و موضوعات اختلافی کنند.   »شیخ 
خلیفه« فرزند ارشد »شیخ زاید« بود و طبیعتا 
ریاست دولت امارات را برعهده داشت. در دوران 
شیخ خلیفه تا زمانی که وی دچار بیماری نشده بود، 
رفت و آمدها بین ایران و امارات عادی و طبیعی بود 
و این رفت و آمدها برقرار بود ولی وقتی بیماری وی 
شدید شد و او دیگر چندان ملاقات نمی کرد، کلیه 
امور به دست »محمدبن زاید« افتاد و او با توجه به 
اینکه سیاست های خاص خودش را تعقیب می کرد 
روابط ایران و امارات گاهی در وضعیت تنش زایی 
قرار می گرفت. در یک سال اخیر امارات تلاش کرد 
که روابط دو کشور را بهبود ببخشد و با اعزام مسئول 
امنیتی امارات به ایران این روابط در ریل جدیدی 
قرار گرفت. ایران و امارات از زمان تأسیس این کشور 
روابط ممتدی داشته اند و ایران تلاش داشته که 
روابط طبیعی و همسایگی با این کشور ادامه پیدا 
کند. اگرچه در جاهایی که لازم بوده است تذکرات و 
یا هشدارهای لازم را داده ولی هرگز مایل نبوده است 
که روابطش با امارات دچار تنش و یا منجر به تلخی 
شود. وقتی شیخ خلیفه مرحوم شد وظیفه انسانی 
و اخلاقی ما این بود که به دولت و ملت امارات این 
درگذشت را تسلیت بگوییم،. با توجه به فوت شیخ 
خلیفه، محمد بن زاید به طور کامل ریاست امارات 
متحده عربی را بر عهده گرفت و امیدواریم در دوران 
جدید شاهد بازسازی، بهبود و توسعه روابط دو کشور 
باشیم. ایران و امارات می توانند از این ظرفیت های 
مشترک در ابعاد سیاسی، اقتصادی و امنیتی برای 
استحکام روابط شان استفاده کنند. گرچه در مدت 
اخیر با توجه به اینکه امارات روابط خود را با رژیم 
صهیونیستی علنی کرده یک مقدار روابط بین ایران 
و امارات دچار خدشه شده است، اما باید توجه داشت 
که ایران بزرگ تر از آن است که از علنی شدن چنین 
چیزی احساس خطر کند گرچه توصیه ها و تذکرات 
خود را همیشه با همسایگانش در جریان گذاشته 
است. ایران معتقد است توسعه روابط و برطرف شدن 
برخی از نگرانی ها بهترین وسیله است که امارات در 
مسیر درست خود برای ایفای نقش منطقه ای اش در 
ایجاد صلح و امنیت قرار بگیرد. در چند مدت اخیر 
شاهد چند حرکت از سوی امارات بودیم که می تواند 
برخی از امیدها را زنده کند از جمله اینکه امارات 
مدتی مسیر خود را در بحث یمن از عربستان جدا 
کرد. از دیگر سو تلاش کرد که روابط خود را با سوریه 
بهبود ببخشد و شاهد رفت و آمدهای بین مقامات دو 
کشور هستیم و ارتباط با سوریه که متحد بزرگ ایران 
در منطقه است تا حدودی می تواند ارتباط امارات با 

صهیونیست ها را نیز تعدیل کند. 

رفتم لبنیاتی. ماست هیجده هزارتومان را 
سی دو هزار و پانصد تومان خریدم. فروشنده با 
ناراحتی و عصبانیت گفت: حاجی آقا فروشم یک 
سوم شده. فردا پنجاه کیلو شیر زیادی باید دور 
بریزم. گفتم به ماست تبدیل کن. گفت ماست 
هم نمی خرند، ترش می شود. مشتری دیگری 
که برای خرید آمده بود به خاطر گرانی پنیر 
اعتراض داشت. ناگهان طلبه ای وارد مغازه شد. 
مشتری عصبانی خطاب به این آخوند بی تقصیر 
مطالبی گفت که ناراحت کننده بود. گفتم این 
چه گناهی کرده؟ من با لباس شخصی بودم 
وگرنه ما را هم بی نصیب نمی گذاشت. معلوم 
شد این طلبه هم از گرانی پنیر قدرت خرید 
ندارد. دلم به حالش سوخت. بی پول باشی، 
مقصرت هم بدانند. درد دل مغازه دار شروع 
شد. گفت صاحب ملک در این چند روز اخطار 
داده که باید پنج میلیون تومان بر اجاره اضافه 

کنی و الا تخلیه.  برخی نمی دانند گرانی این 
چهار قلم روی چهل قلم دیگر تاثیر گذاشته؟ 
گرانی چهار قلم خوراک پایه ای، یعنی گرانی 
همه چیز. جای دیگر گفتم، اقتصاد ایران به 
هیچ سیستم اقتصادی دنیا شباهت ندارد، جز 
تفاوت طبقاتی و اقتصاد فرار از مالیات. هر از چند 
گاهی چنین بلاهایی از رسانه های رسمی اعلام 
می شود. برایمان گفته بودند که در جامعه دینی 
دوچیز باید مهار شود: یکی فقر و دیگری غنا. اولی 
کفر می آورد و دومی طغیان. چنین وقایعی باید 
بیش از این مراجع و مسئولان را به تامل وا دارد. 
گرانی و تورم لجام گسیخته طاقت مردم را طاق 
کرده است. شعارهایی که پیش از انتخابات برای 
تبلیغات داده می شود، چرا پس از کسب قدرت 
محقق نمی شود؟ مردم دنبال عدالت اجتماعی و 
رفاه نسبی در زندگی هستند، وعده تا کجا؟ کاش 
این مذاکره پرهرینه به جایی می رسد و سایه 
شوم تحریم ها برداشته می شد. و  ای کاش های 
دیگر. خلاصه،  ماست که آوردم خانه، ترش از آب 
درآمد. فهمیدم ماست ها هم به خاطر گرانی روی 

دست صاحب مغازه مانده است. 

آرمان ملی: در حالی که کاربران از کندی 
سرعت اینترنت انتقاد دارند، وزیر ارتباطات کاهش 
پهنای باند اینترنت در کشور را تکذیب کرد. عیسی 
زارع پور در پاسخ به پرسشی درباره کندی اینترنت 
اظهار کرد: تکذیب می کنم که پهنای باند کشور را 
کاهش داده ایم. به اندازه نیاز کشور پهنای باند تامین 
می شود. کندی و تندی اینترنت باید ملاک باشد. 
الان مراجعی در دنیا هستند که سرعت اینترنت را 
می سنجند، دیروز اعلام شد رتبه ایران حتی یک پله 
افزایش داشته و به رتبه ۷۳ ام رسیده است. وی ادامه 
داد: در حوزه ارتباطات ثابت به شدت مشکل داریم 
و این مشکل به امروز و دیروز تعلق ندارد. سرعت 
میانگین ما در این حوزه حدود۱0 است در حالیکه 
این سرعت در جهان 60 است و رتبه ایران ۱44 

است. وزیر ارتباطات با بیان اینکه در حوزه موبایل 
روز به روز تقاضا بیشتر می شود، افزود: ارتباطات 
تلفن همراه کشش ندارد و توسعه پیدا نکرده است، 
البته ما فرکانس های جدید را به اپراتور ها واگذار 
کرده ایم. ارتباطات سیار مبتنی بر واگذاری فرکانس 
محدودیت دارد و پهنای باند مشخصی دارد. راهکار 
اساسی حل مشکل سرعت اینترنت، ارتباطات ثابت 
 پر سرعت مبتنی بر فیبر نوری است که دیروز با

 9 اپراتور تفاهم نامه امضا کردیم و ۵/۸ میلیون پورت 
به آن ها دادیم تا اجرا کنند. بسته حمایتی خوبی 
برای کسانی که در این زمینه راه اندازی پورت فیبر 
نوری فعالیت کنند، تهیه شده است و دولت تقریبا از 
یک سوم درآمد خود در این زمینه صرف نظر کرده 

است تا این پروژه شتاب بگیرد.

صباح زنگنه
کارشناس مسائل غرب آسیا

حسن موسوی چلک
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران

صفحه7

armanmeli. ir

روزنامه صبح ایران

پنجشنبه
1401  .02    .29

17  شوال 1443

 19   می 2022
قیمت:  5000 تومان

 شماره 
1278
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آرمان ملی: حضرت آیــت ا... خامنه ای 
رهبر انقلاب اسلامی در پیامی با تشکر از 
فعالان دلسوز حوزه جمعیت، تلاش برای 
افزایش نسل و جوان شدن نیروی انسانی 
کشور و چاره جویی برای نجات کشور از 
آینده  هولناک پیری جمعیت را سیاستی 
حیاتی و از ضروری ترین فرایض دانستند. 
متن پیام در نشست ستاد ملی جمعیت 

توسط دکتر فروتن دبیر ستاد...

آرمان ملی: تداوم ســایه جنگ روسیه و 
اوکرایــن و تحریم هایی که کشــورهای 
اروپایی و آمریکا نسبت به روسیه اعمال 
کرده انــد و البته خط و نشــان هایی که 
پوتین در این زمینه بــرای اتحادیه اروپا 
می کشد اقتصاد اتحادیه اروپا را در شرایط 
بحرانی قرار داده اســت، به گونه ای که 
برخلاف پیش بینی ها که احیای اقتصاد 

منطقه یورو را پس از پاندمی کرونا ...

 با افزایش نگرانی های اقتصادی 
منطقه یورو رقم می خورد؛ 

تحريم هاي گاز ي روسيه 
كاغذي از آب درآمد...

 در پیامی خطاب به فعالان 
حوزه جمعیت مطرح شد:

 تاكيد رهبر  معظم انقلاب 
بر ضرورت  افزايش نسل

»آرمان ملی« مسائل پیرامون طرح شفافیت 
در مجلس را بررسی می کند

دیگر راي ها مخفي 
 نمي ماند؛  نه در مجلس

نه دولت، نه مجمع
 محمد باقر قالیباف: 

مجلس شفافیت را    از خود آغاز کرد

 یادداشت 2

رویکرد جدید امارات و ایران 

همین صفحه

همین صفحه

سخــــن روز

صفحه 11

یادداشت 1

این روزها چند خبر پشت سر هم بازتاب پیدا کرده است. 
زورگیری در ملأعام از خانمی در شهریار که با تدبیر پلیس 
سریع شناسایی شدند و حتما مجازات هم خواهند شد و 
اتفاقی که دیروز در اداره اموال تملیکی بنیاد مستضعفان 
ایلام در قالب گروگانگیری افتاد و اخبار دیگری که راجع 
به موضوع خشونت منتشر می شود موضوع یادداشت پیش 

روست. اینکه آیا وضعیت خشونت در ....

چرا این همه خشونت؟

همین صفحه

صباح زنگنه
کارشناس مسائل غرب آسیا

محمدتقی فاضل میبدی
محقق وپژوهشگر حوزه علمیه قم

در آخر ماست ترش بود

»آرمان ملی« از تبعات افزایش نرخ ارز تعرفه گمرکی کالاهای وارداتی گزارش می دهد؛ 

 صادرات را    قربانی درآمد واردات نكنيد
   رقابت پذیری صادرات فدای رشد درآمدهای گمرکی شده است

ظرفیت های خوبی وجود دارد که ایران و امارات اقدام به 
گسترش روابط خود و تلاش برای حل برخی از پرونده ها 
و موضوعات اختلافی کنند.   »شیخ خلیفه« فرزند ارشد 
»شیخ زاید« بود و طبیعتا ریاست دولت امارات را برعهده 
داشت. در دوران شیخ خلیفه تا زمانی که وی دچار بیماری 

نشده بود، رفت و آمدها بین ایران و ...

رفتم لبنیاتی. ماست هیجده هزارتومان را سی دو هزار و 
پانصد تومان خریدم. فروشنده با ناراحتی و عصبانیت گفت: 
حاجی آقا فروشم یک سوم شده. فردا پنجاه کیلو شیر 
زیادی باید دور بریزم. گفتم به ماست تبدیل کن. گفت 
ماست هم نمی خرند، ترش می شود. مشتری دیگری که 

برای خرید آمده بود به خاطر گرانی ...

حسن موسوی چلک
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی 

آرمان ملی: شــاید اگر عمر مجلس دهم به 
تصویب طرح شفافیت آرای نمایندگان قد 
می داد امروز دیگر شاهد رفت و برگشت های 
بسیار این طرح در مجلس و شورای نگهبان 
و اظهار نظرات مختلف نبودیم و عملکرد ...

صفحه 5

صفحه3
 در جشنواره »کن« 

مطرح شد:

 اصغر فرهادي
 سرقت ادبي 

را رد کرد
صفحه3

در بیست ویکمین همایش سراسری 
 دادستان های مراکز استان ها 

مطرح شد؛ 
12دستور رئیس قوه قضائیه 
خطاب به دادستان های 

مراکز استان ها
 توجه تمام و کمال به موازین شرعی 

 و قانونی در انجام تحقیقات، 
بازرسی ها و بازجویی ها 

آرمان ملــی: رئیس قــوه قضائیه، 
طی سخنانی در بیســت و یکمین 
همایش سراســری دادستان های 
مراکــز اســتان ها، با برشــمردن 
مسئولیت هایی نظیر »ایجاد امنیت 
و آرامش در جامعه«، »قطع کردن 
دست متجاوزان به اموال عمومی و 
اموال مردم«، »کوتاه کردن دست 
متعدیان به حقوق مادی و معنوی 

افراد«، »تحقق عدالت اجتماعی ...

 خودکفایی در 
کالاهای اساسی 
 مسأله ای 
راهبردی است
     مشوق ها برای افزایش 
     و جوان سازی جمعیت 
     به روشنی برای مردم 
    تبیین شود 

     محسن روحی صفت در گفت وگو با »آرمان ملی«:   

 طالبان     با آمریكا 
 روابط پنهان دارد؛  

ضد آمریكایی نیست
     کاهش تنش میان طالبان و آمریکا 

     از مذاکرات دوحه آغاز شد   

      ایران از موضع قدرت در خصوص   
    حقابه هیرمند مذاکره کند    

رئیس جمهور:

محمدتقی فاضل میبدی
 محقق وپژوهشگر 

حوزه علمیه قم


